
 
 
 
Η 1η συνεδρίαση πραγματοποιήθηκε την Πέμπτη 20 Ιουνίου 2013 και ώρα 17.00 με τα 
εξής θέματα ημερήσιας διάταξης :  
1. Συζήτηση – γνωμοδότηση επί της σύνταξης της Χάρτα δικαιωμάτων και υποχρεώσεων του 
δημότη και 
2. Ενημέρωση –Συζήτηση επί των δηλώσεων των δημοτών για όχλησή τους από το θόρυβο των 
βενζινοκίνητων φυσητήρων φύλλων που χρησιμοποιούν οι κηπουροί του Δήμου Φιλοθέης-Ψυχικού. 

 
Παρόντες στη συνεδρίαση ήταν ο Δήμαρχος Παντελής Ξυριδάκης, ο Αντιδήμαρχος Κοινωνικής 
Προστασίας Δημήτρης Γαλάνης και οι κάτωθι εκπρόσωποι των φορέων του Δήμου :   
 

- Ποδοσφαιρικός Όμιλος Ψυχικού (ΠΟΨ) ο κ. Στέφανος Βακιρτζής και η κ. Μερόπη 

Γραμμένου  

- Ένωση Γονέων Σχολείων Φιλοθέης – Ψυχικού ο κ. Δημήτριος Τζαβάρας  

- Σύλλογος γονέων και Κηδεμόνων Γυμνασίου Ψυχικού η κ. Ουρανία Παπαγεωργίου – 

Κάσση και η κ. Παππά- Παπαϊωάννου Χρυσαυγή 

- Σύλλογος Κρητών Νέου Ψυχικού – Φιλοθέης – Ψυχικού «Ο ΜΙΝΩΣ» η κ. Αναστασία 

Αγγελάκη – Λυκούρη 

- Ένωση Ιδιοκτητών Ψυχικού ο κ. Γιώργος Λιάπης 

- Αθλητική Ενωση Ψυχικού ο κ. Παραθύρας Βασίλειος 

- Ποσειδών Α.Ο. Νέου Ψυχικού ο κ. Εμμανουήλ Κασσιμάτης  

- Τοπικό Συμβούλιο Νέων Φιλοθέης οι κ.κ. Αλέξανδρος Ρόκας και Ιωάννης 

Κουτρουμπής  

- Πολιτιστικός Όμιλος Ψυχικού η κ. Βασιλική Βλουτόγλου  

- Φιλοζωϊκή Ένωση Προστασίας αδέσποτων Δήμου Φιλοθέης-Ψυχικού η κ. 

Καραγεώργου Μαρίνα 

- Αθλητικός Όμιλος Φιλοθέης ο κ. Δημήτριος Λαλάκος 

- Μορφωτική και Πολιτιστική Λέσχη Φιλοθέης η κ. Αγγέλα Αργυροπούλου  

- Διαλεκτικός Όμιλος Ψυχικού η κ. Ιωάννα Θανοπούλου και 

- οι δημότες : κ. Γεώργιος Κουσκούτης, Αλέξιος Θεωδορόπουλος, Αναστασία Κωνστάν-

Λιαργκόβα, Λεωνίδας Παπαγεωργίου-Τζώρτζ,  Μαρία-Μύρνα  Πισπίνη, Μιχάλης 

Αγρανιώτης και Σοφία-Ευανθία Τσιμωνίδου. 

 



Ο Δήμαρχος κ. Παντελής Ξυριδάκης ως προεδρεύων της Επιτροπής και ο 
Αντιδήμαρχος κ. Δημήτρης Γαλάνης που συντονίζει τις συνεδριάσεις αλλά και 
αναπληρώνει τον πρόεδρο, υποδέχθηκαν τα μέλη της νέας Επιτροπής. 
 
Ο Δήμαρχος κήρυξε την έναρξη των εργασιών κάνοντας λόγο για το πλαίσιο που 
κινείται η Επιτροπή δίνοντας ιδιαίτερο βάρος στις Ευρωπαϊκές οδηγίες περί της 
χρησιμότητας της - οι οποίες μάλιστα τον βρίσκουν απόλυτα σύμφωνο. Βάσει αυτού, 
ανακοίνωσε ότι είναι στις προθέσεις του, η Επιτροπή Διαβούλευσης να αυξήσει τον 
αριθμό των συνεδριάσεων της σε σύγκριση με την περσινή χρονιά. 
 
Ο Αντιδήμαρχος κ. Δημήτρης Γαλάνης ενημέρωσε το σώμα για τον κανονισμό 
λειτουργίας της επιτροπής και ανάγνωσε εν συνεχεία τα προς συζήτηση θέματα.  
Το πρώτο θέμα ήταν η συζήτηση –γνωμοδότηση επί της σύνταξης της  Χάρτας  
δικαιωμάτων και υποχρεώσεων του δημότη.  
Το δεύτερο η ενημέρωση και συζήτηση επί των δηλώσεων των δημοτών για την 
όχληση τους από τον θόρυβο των βενζινοκίνητων φυσητήρων φύλλων που 
χρησιμοποιούν οι ιδιώτες κηπουροί κατά την διάρκεια της ημέρας και εκτός ωρών 
κοινής ησυχίας στο πράσινο προάστιο μας.  
Ωστόσο αποφασίστηκε ομόφωνα να συζητηθεί μόνο το δεύτερο θέμα για το οποίο 
είχε προσκληθεί ως εισηγητής και ειδικός εμπειρογνώμων επί του θέματος, ο Δρ 
Θεόδωρος Μπάζας, Ειδικός Ιατρός της Εργασίας, Υγιεινολόγος, Μέλος (και Κριτής 
Διατριβών ειδικευομένων ιατρών) της Σχολής (Τομέα) Ιατρικής της Εργασίας του 
Βασιλικού Κολλεγίου Ιατρών του Λονδίνου, Μέλος της Επιτροπής Υγείας και Πρόνοιας 
του Δήμου Φιλοθέης Ψυχικού, και Εκπρόσωπος της ICOH για την Ελλάδα. 
 
Ο Δρ Θεόδωρος Μπάζας έθεσε στην διάθεση της Επιτροπής όλα τα στατιστικά 
στοιχεία περί του θορύβου των βενζινοκινητήρων φυσητήρων, καθώς και τις 
μετρήσεις του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιματικής 
Αλλαγής(ΥΠΕΚΑ). Σαν αποτέλεσμα αυτών των μετρήσεων αλλά και μιας πρόσφατης 
δημοσκόπησης στους κατοίκους του προαστίου μας, εισηγήθηκε να τεθεί ανώτατο 
επιτρεπτό όριο θορύβου τα 50 ντεσιμπέλ και να εφαρμοστεί έλεγχος από την 
Δημοτική αστυνομία που θα επιβάλλει κυρώσεις και πρόστιμα από 500 έως 2000 
ευρώ στους παραβάτες. Σύμφωνα με τον Δρ Μπάζα σκοπός του αυστηρού προστίμου 
είναι να διατηρηθεί η κοινωνική ευεξία των δημοτών.  
Ο κύριος Θ. Μπάζας έδωσε τις εξής διευκρινήσεις: 

1) οι ενυπόγραφες δηλώσεις των 157 ενηλίκων δημοτών που ενοχλούνται από 

το θόρυβο των φυσητήρων φύλλων εκτός ωρών κοινής ησυχίας, με τα 

στοιχεία επικοινωνίας τους, έχουν κατατεθεί στο Γραφείο του Δημάρχου, 

2)  οι περισσότεροι από τους 157 όχι μόνο απέτυχαν στη μακρά προσπάθειά 

τους να πείσουν τους γείτονές τους να χρησιμοποιούν τους λιγότερο 

θορυβώδεις ηλεκτροκίνητους φυσητήρες φύλων (με  χρήση μπαλαντέζας 

συνδεόμενης  με 1-2 πρίζες, σε εξωτερική επιφάνεια κτίσματος – ευκόλως 

εγκαθισταμένων,  όπου δεν υπάρχουν), αλλά τελικά κατέληξαν να έχουν και 

προστριβές μαζί τους, 

3)  υπάρχει μόνο ανάλογη ελληνική νομοθεσία για άλλες πηγές θορύβου, που 

δεν έχει μεν εφαρμογή στις κινητές πηγές θορύβου, αλλά μπορεί να 

χρησιμεύσει α) ως οδηγός για τη θέσπιση ανωτάτου ορίου θορύβου (50 dBΑ, 

μετρουμένου  στη μεσοτοιχία, ώστε να μη γίνεται, λόγω αντήχησης, 

υπέρβαση των 45 dBA μέσα στο σπίτι) στο νέο Δημοτικό Κανονισμό, και      

β) για επιβολή από τη Δημοτική Αστυνομία, αρχικά μεν συστάσεων, και επί 



επανειλημμένης μη συμμόρφωσης, αποτρεπτικών προστίμων (που να 

καταβάλει ο ιδιοκτήτης ή ο  εργοδότης του κηπουρού, αν ο κηπουρός δεν 

είναι αυτοαπασχολούμενος),  

4)  αν ο Δήμος δεν μπορεί να λύσει μεγαλύτερα υπάρχοντα προβλήματα, αυτό 

δεν σημαίνει ότι δεν πρέπει να λύσει εν προκειμένω, ένα μικρότερο πρόβλημα, 

εφόσον μπορεί,  

5) η λήψη από το Δήμο σχετικών αποτελεσματικών μέτρων θα συμβάλλει στην 

ευεξία και στη βελτίωση της ποιότητας ζωής πολλών κατοίκων, ως απόρροια 

του σεβασμού των συνδημοτών τους. 

Στη συνέχεια όλοι οι εκπρόσωποι των φορέων πήραν το λόγο και εξέφρασαν τις 

απόψεις και τις προτάσεις τους σχετικά με το θέμα. 

Ο κ. Δημήτρης Γαλάνης κλείνοντας τη πρώτη συνεδρίαση της επιτροπής ανέφερε ότι 

το θέμα τέθηκε αρχικά ενημερωτικά και προκειμένου να ληφθεί σχετική απόφαση θα 

επανέλθει προς συζήτηση σε μελλοντική συνεδρίαση της Επιτροπής ώστε να δοθεί η 

εισήγηση στο Δημοτικό Συμβούλιο. 

 

 


